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Avui acaba la festa 
major de la Bisbal 

X.D. 
La Bisbal.— Avui dijous es 

douen a la Bisbal els actes de la 
festa major, una de les mes llár-
gues deis darrers anys, ja que ha 
durat un total de set dies. 

Peí que fa a les activitats d'a-
quest día de cloenda, a les set de 
la tarda, a la placa Germana Sitjar, 
el grup bisbalenc les Gavarres ofe-
rirá una cantada d'havaneres. A 
partir de dos quarts de deu del 
vespre, tindrá lloc pels carrers de 
la ciutat el tradicional correfoc, un 
deis actes mes multitudinaris d'a-
questes diades festivas. 

Tot seguit, a les onze, hi haurá 
una audició de sardanes a carree 
de la cobla Principal d'Olot, per 
acabar, finalment, amb un marxós 
ball de fi de festa, amenitzat per la 
Salseta del Poblé Sec. 

D'altra banda, l'emissora de te-
levisió bisbalenca TVBE oferirá 
demá un ampli resum deis esdeve-
niments mes destacats d'aquest 
dia, i divendres i dissabte de la 
setmana que ve s'emetrá un pro
grama especial sobre el que ha es-
tat la festa d'enguany. 

Es podria construir una 
carretera que unís 
Ma^anet de Cabrenys i 
Costoja 

LLUÍS BOFILL 
Macanet de Cabrenys.— La 

construcció d'una carretera que 
enllaci les poblacions de Mapanet 
de Cabreynsi Costoja, al Rosselió, 
podria ser una realitat si la Genera-
litat decideix participar en el pro-
jecte, ja iniciat per part francesa. 

La inversió del projecte s'acos-
taria ais dos-cents milions de pes-
setes, i els franceses han comen-
cat a construir la carretera 
internacional de Costoja fins al ter-
me de Riumajor, a la ratlla fronte-
rera amb Espanya, que es preveu 
que quedi enllestida d'aquí uns 
dos anys. 

Ara cal que per part catalana es 
fací arribar la carretera des de Riu
major fins a Maganet. Tot i que 
aquest€! sores no están previstes 
en el pía de carreteras de la Gene-
ralitat, rio es descarta que, davant 
la iniciativa francesa, es revisi la 
situació 

S'inauguren dues 
exposícions a Lloret 

Lloret.— Demá divendres s'i-
naugurará a Lloret una exposició 
de pintures de l'artista A. Amaya, 
que restará oberta al centre Mos-
sén Cinto Verdaguer fins al proper 
dia vint-i-cinc d'agost. 

D'altra banda, també s'obrirá al 
públic, en aquest mateix lloc, una. 
mostra de pintures i manualitats, 
organitzada pels participants en el 
casal d'estiu celebrat en aquesta, 
localitat costanera. 

L'Ajuntament de Caldes 
editara un full 
informatiu sobre pagesía 

Caldes de Malavella.— L'Ajun
tament de Caldes té la intenció 
d'editar fulls informatius sobre el 
món de la pagesia, que serán re-
partits pels masos d'aquesta loca
litat. 

La publicado sortirá al carrer 
cada vegada que apareguin temes 
referents al camp, com poden ser 
subvencions, programes agrícoles 
o tota mena d'informació que pu-
gui resultar d'utilitat ais professio-
nals del sector. 

L'Ajuntament, amb aquesta ini
ciativa, pretén millorar la comuni
cado amb els habitants de fora el 
nucli urbá, i aconseguir que parti-
cipin más en els afers municipals. 
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El conseller Lluís Alegre ha afirmat que el turisme ha crescut a Catalunya un cinc per cent. (Foto CARLOS SANSI. 

Els empresaris gironins diuen que rocupáció és inferior a la d'altres temporades 

Lluís Alegre afirma que el turisme ha 
crescut a Catalunya un cinc per cent 

ALFONS PETIT 
Girona'.— El conseller de Go

mare, Consum i Turisme de la 
Generalitat de Catalunya, Lluís 
Alegre, ha afirmat que «les da
das de qué disposem ens indi
quen que el turisme a Catalu
nya ha crescut un 5,2 per cent 
en el que es porta d'any». Ale
gre discrepa amb les afirmacions 
d'alguns sectors turístics i hote-
lers, en les quals s'apuntava que 
si bé en él mes d'agost l'ocupa-
ció s'ha situat a nivells molt ele-
vats, aquesta situació no es va 
produir els mesos de juny i juliol. 
Segons el conseller, «el proble
ma rau en el fet que ha crescut 
mes Toferta que la demanda. 
L'any passat es varen crear 
quaranta-cinc mil places hote-
.teres, i enguany seixanta mil, 
mentre que de cara a l'any vi-
nent és previst que es^cre'ín 
vuitanta mil noves.places ho-
teleres». Alegre deia, en aquest 
sentit, que «si el turisme no 
creix en la mateixa proporció, 
els hotelers i altres empresaris 
turístics reben la impressió 
que ha davallat el nombre de 
turistes, encara que no és alxí, 
ates que es reparteixen entre 
mes establiments hotelers». 

Lluís Alegre afirmava, d'altra 
banda, que «cal comencar a in
vertir, prenent com a base es-
tudis profunds i dadas progra
m a d a s , per ar r ibar a un 
veritabla reequilibri en las in-
versions, i no com fins ara, 
quan qui vol crea un astabli-
ment turístic sense cap estudi 
a fons». També té la intenció de 
promulgar noves normes per re
gular l'oferta turística que «faci-
litin qua tot el que fací referen
cia al turisme s'qrlanti cap a 
una parmanent millora». 

El conseller va mostrar un 
«modarat optimisme» davant 
de la situació turística d'aquesta 
temporada, afirmant que «no 

s'ha de ser triomfalista, pero 
l'augment del 3,5 par cent an 
la demanda turística entra dins 
da las previslons». Alegre expli-
cava, tanmateix, que «Catalu
nya té un gran dinamisme eco-
nómic i un gran nombre de 
projectas de noves construc-
cions turístiquas, la qual cosa 
fa qua l'augment de l'oferta 
hagi estat mes alevat qua la 
demanda». Amb les noves nor-
matives, el conseller pretén que 
el Sector «recapaciti par vigilar 
l'oferta i evitar, d'aquesta ma
nera, conseqüéncies negati
vas». 

Els empresar is no hj están 
d 'acord 

-Els empresaris turístics de la 
Costa Brava, pero, no están gai-
re d'acord amb les afirmacions 
de Lluís Alegre. Martí Sabría, se-
cretari de la Unió d'Empresaris 
Turístics de la Costa Brava cen
tre, afirmava que «l'e'stadística 
és sempra una gran mentida, 
ja qua al que importa és la xi-

fra da parnoctacions. i aqües
tes van a una baixa constant i. 
evidant». En aquest sentit, ex-
plicava que «l'astada mitjana 
deis turistes s'está reduint 
cada vegada mes —perqué la 
gent necassita agafar vacan-
cas mes sovint, entre altras 
factors—, la qual cosa fa bai-
xar la xifra da pernoctacions». 
Encara que en aquests moments 
els nivells d'ocupació son impor-
tants, «el juny i el juliol han 
estat molt baixos, i la tempo
rada no es pot salvar en vint 
dies». 

.. En els darrers anys, la tempo
rada s'está allargant els mesos 
de setembre i octubre, encara 
que, segons Martí Sabría, aixó 
no compensa les pérdues que 
s'experimenten en el període 
considerat , t rad ic iona lment , 
com a temporada alta. «Las pre
vislons pal mas de satambre 
d'enguany son molt bones — 
fins i tot millors que les de 
l'any passat— i també hi ha 
bones axpectatives per a la 
primera quinzena d'octubre». 

Millorar la qualitat del sector turístic és un deis objectius de 
Lluís Alegre. (Foto CARLOS SANS). 

Tot aixó podria ajudar, a criteri 
del secretari de la Unió d'Empre
saris Turístics de la Costa Brava 
centre, «a configurar un nou 
calendan turístic, al qual els 
hote lers i l ' admin is t rac ió 
s'haurien d'adaptar». 

Per la seva part, Santiago On-
tañón, president de l'Associació 
d'hotelers de Lloret de Mar, con
sidera que «les dadas da qué 
dísposa la Generalitat fan refe
rencia a l'entrada de turistes i, 
par tant, no indiquen l'ocupa-
ció». En aquest sentit, afegia 
que «l'incremeht en l'entrada 
de turistas no porta associat 
un augmant en ais nivells d'o
cupació, parqué les estades 
tandeixen a escurcar-se». 

La temporada d'estiu ha tra-
vessat, a mitjan del mes d'agost, 
els moments de máxima ocupa
do, amb nivells molt importants, 
pero, segons Santiago Ontañón, 
«el que s'havia perdut fins el 
quinze da juliol ja és irrecupe
rable, i ais índexs dirán, al fi
nal, que la temporada d'en
guany ha estat mes fluixa que 
les anteriors». 

Ontañón feia referencia també 
a unes recents declaracions del 
conseller de Comerc, Consum i 
Turisme, en les quals afirmava 
que després d'uns anys amb un 
important creixement quantíta-
tiu, el sector turístic cátala havia 
de treballar per la millora qualita-
tiva. Segons Ontañón, «els bo
téis que es fan actualment ofa-
reixen uns nivells de qualitat 
importants, de manera que a 
mes d'incrementar l'oferta, es 
millora qualitativament». Mal-
grat aixó, el president de l'Asso-
ciació d'hotelers de Lloret es 
mostrava d'acord amb el conse
ller i afegia que «els hotels ob-
solets tendaixen a dasapa-
réixer i l'oferta només creixerá 
par la banda alta, amb hotels 
de tras i quatra estrelles». 
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